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Svar på høringsnotat fra Nærings- og Handelsdepartementet om konsekvenser av gjennomføring av
EUs tjenestedirektiv i norsk rett.

Nei til EU i Østfold har fulgt debatten om tjenestedirektivet siden det ble vedtatt i 2006.
2 av våre lokallag har holdt studiesirkler på emnet tjenestedirektivet. Vi er kjent med

,utredningsrapporten fraTAFO, som fikk-utredningsoppdragetpå_vegne_av- regjeringen, og rapporten
fra Defacto. Likeledes regjeringens tiltak mot sosial dumping. Vi har fulgt debatten og den skepsis
en samlet fagbevegelse har til å implementere direktivet i norsk rett.
Ut i fra det materialet vi har gjennomgått melder det seg mange spørsmål i forbindelse med
direktivet som det bør foreligge klare svar på før direktivet kan godtas.

Vi synes høringsbrevet er farget av den tilsynelatende velvilje for innføring av direktivet det ser ut
til å være fra Nærings- og Handelsdepartementets sin side.
Vi er ikke overbevist om at de tiltak regjeringen iverksetter mot sosial dumping er forenlig med
direktivet. Vi synes direktivteksten ikke samsvarer godt nok med de tiltak som er tiltenkt.
De faglige opparbeidede rettigheter som fagbevegelsen har stått for må forsvares og styrkes. Det ser
ut til at det motsatte kan- skje om-direktivet-fårvirke-i-arbeidslivet- -
Gode regler i arbeidslivet mener vi er en forutsetning for å legge til rette for et godt samfunn.

Spørsmål som melder seg er:
Hvilke tiltak mot sosial dumping er forenlig med direktivet? Hva med mulighet for faglig
innsynsrett? Kan nasjonal arbeidsrett opprettholdes? Ligger tariffavtalenes bestemmelser utenfor
direktivets område? Hva med solidaransvar for bedrifter? Bruk av kontraktører? Er det garanti for at
norsk lov og norsk håndheving skal gjelde? Hvilke kriterier skal gjelde for om en tjeneste er av
allmenn økonomisk interesse eller av allmenn interesse, og hvem avgjør den konkrete forståelsen?
Kan direktivet føre til økt privatisering av offentlige tjenester? Hvilke sosialtjenester omfattes av
direktivet? Hva innebærer direktivets forbud mot nasjona1e krav om fast forretningssted for
tjenestebrukernes ldagemuligheter? Hvilke godkjennings- og autorisasjonsordninger kan vi beholde,
og hvilken betydning har dette for ytelsenes kvalitet og sikkerhet? Hva med rekommunalisering av
offentlige tjenester? Hva slags gjennomslagskraft kan direktivet ha på andre tjenester enn de som
det i dag omfatter? Hva er forskjellen mellom opphavslandsprinsippet og retten til fri etablering?

Vi mener det fortsatt er stor usikkerhet rundt disse spørsmålene og at konsekvensen på sikt blir at
EF- og EFTA-domstolen vil avgjøre dem, etterhvert som de måtte dukke opp. Dette er ikke forenlig
med vårt demokrati, slik vi kjenner det

Vi ber om at regjeringen går inn for å reservere seg mot tjenestedirektivet.
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